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   שלום ושבוע טוב,

נַשָא כַאֲרִי יִתְּ לָבִיא יָקוּם וְּ זהו המקור של שם המבצע אליו יצאה מדינת ישראל ביום שישי לפנות בוקר, במטרה    –)במדבר כג, כד(  עָם כְּ

של יום  ת בוקר בשע)נהרגו  ושבים רביםתלצערנו, למרות הפתיחה המזהירה עדיין לסכל את הניסיונות של איראן לפתח נשק גרעיני. 

אנחנו מחזקים את ידי  במהלך סוף השבוע.  בדרגות פציעה שונות, במטחים שהיו    נפצעום עדיין לא ידוע( ועוד יותר  מספר  ,  ראשון

 צילות חיים! אות פיקוד העורף שמוקוראים לכולם להקשיב להור צה"ל וחיל האוויר במשימתם החשובה

שנחטפו בשביעי באוקטובר. ההודעה על מותם והחזרתם   ז וחטוף נוסףז״ל מקיבוץ ניר עו  )יאיא(    יאיר יעקבגופותיהם של  הוחזרו  לפני כן  

החטופים שעדיין לא חזרו.    54-שיש לנו מחוייבות ללישראל טלטלה שוב את קהילות העוטף ואת כלל הציבור בישראל, ומזכירה לכולנו  

 יחד נתפלל לשובם של כל החטופים. 

 

לאור הנחיות פיקוד העורף, ישנו איסור על התקהלויות והגעה למקומות עבודה שאינם חיוניים. רוב הפעילות    – "  כלביא"עם    מבצע •

והוא   משרד החקלאות וביטחון המזון פתח חמ"ל ארצי לנוכח ההסלמה הביטחונית והודעת פיקוד העורףהחקלאית ממשיכה כסדרה. 

פועל בתיאום עם מערכת הביטחון, רשות החירום הלאומית )רח"ל( וגורמי ממשל נוספים לשמירה על הרציפות התפקודית של אספקת  

במתכונת   מתקיימת  המשרד  פעילות  העורף,  פיקוד  להנחיות  בהתאם  הביטחון.  הנחיות  על  הקפדה  תוך  טרייה,  חקלאית  תוצרת 

*, הפועל  6016דרך אתר האינטרנט, הרשתות החברתיות ובמוקד הטלפוני שמספרו    – וק  מצומצמת, ושירותי המשרד ניתנים מרח

. מחוזות המשרד ממשיכים לעמוד לרשות החקלאים בכל צורך או בקשה, והמשרד ימשיך לעדכן  19:30–07:30בימי עבודה בין השעות  

 .  להתפתחויות בהתאם צותבקבו  ונעדכן לרשותכם עומד  כתמיד  ההתאחדות צוות .בהתאם להתפתחויות והנחיות

 

  יבוא   על  הסחר  היטלי  את כנגד הכוונה לבטל    לפעול ממשיכים    אנחנו–  מארצות הבריתעל יבוא תוצרת חקלאית  הסחר   ביטול היטלי   •

וביטחון המזון,   סמנכ"ל לאסטרטגיה במשרד החקלאות   , אותו מוביל אורי צוק בר  , הצוות המקצועי המשותף  . "במארה  חקלאיים   מוצרים 

הצמחים   ומועצת  ההתאחדות  עם  של  המשיך  ביחד  האסטרטגי  המתווה  את  הנדרשיםלגבש  הצומח  בכדי    ,הכלים  ענפי  על  להגן 

בהתאם למדיניות שאומרת שסל ההגנות צריך    ."בארהמ   חקלאיים  מוצרים  יבוא  על   הסחר   היטלי  יובטלו  אם  היה,  שעלולים להיפגע

תקציביות תמיכות  של  מסל  מורכב  תמיכות  ש  ,להיות  וחלקן  ישירות  נתונים  המשכנו  בנוסף    .עקיפותחלקן  ללאסוף  ירקות  בנוגע 

לפי    .על הענפים ואת כלי ההגנה הנדרשיםלהעריך את ההשפעה  , שלאור העדר נתונים קיים קושי  ת הקפואים והשימוריםלתעשיי

הידוע לנו המו"מ עם הממשל האמריקאי נמשך ונציגי הממשל ממשיכים ללחוץ על נציגי ממשלת ישראל לקיים את ההבטחה של שר  

  אני ואמריקאים ה עם "מ המו את  המקיים ,המזון  טחוןיוב החקלאות  משרד  צוות אני סומך את ידי על  .האוצר לבטל את היטלי הסחר

המלאה של     תמיכתםעם   מייצג נאמנה את החקלאות הישראלית"ל לסחר חוץ במשרד החקלאות  סמנכ  ,סמוך ובטוח שיעקב פולג

אגף התקציבים באוצר,  עם    השבוע התקיימה פגישה נוספת    .אורן לביא   ,ושל מנכ"ל המשרד   דיכטרשר החקלאות ובטחון המזון ח"כ  

בהתאם  ,  שעלולים להיפגע מביטול היטלי הסחר,  עקרונות של כלים לתמיכה בגידולים  ושבה נדונו שוב האיומים על החקלאות והוצג

עודכן ונוספו לו גם  עידו קן מהפקולטה לחקלאות  פרופ'  של פרופ' ישראל פינקלשטיין ו  VALUE  – ינתיים, מודל ה  ב.  למדיניות שניקבעה

בהתאם לנתונים המעודכנים מראה שעלול להיות קיטון    ,היקף הנזק    .נתונים על הכרמים ליין ומיץ ענבים ועל גידולי הירקות לתעשייה

וענפים שלמים שרובם נמצאים בפריפריה בצפון ובדרום עלולים לסיים את פעילותם   , מליארד ₪ בהכנסות החקלאים  1.5-שנתי של כ

בראשות    ,מכון יסודות  .יוקר המחיהשייבוא המוצרים לא יתרום להורדת    . הדבר מיותר בייחוד לאור העובדהבגלל חוסר כדאיות כלכלית

    ה להציג אותו למקבלי ההחלטות.ימשיך לטייב את המודל במטר  ,עמית בן צור
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קיימנו סיור משותף עם אנשי האגף לפיקוח על מוצרים   (8/6ביום ראשון שעבר )  –  יור בעמק המעיינות בפיילוט לגידול דגי סלומוןס •

בראשותה של ד"ר ריבה בן עזרא. הסיור התחיל בחוות הנסיונות    ,מן החי בשירותים הווטרינריים במשרד החקלאות וביטחון המזון

התחיל בעמק המעיינות   2024של עמק המעיינות ולאחר מכן עברנו למיקום העתידי של חוות הניסיונות בקיבוץ שדה אליהו.  בשנת  

ושותפים    וביטחון המזון  ובשיתוף קק"ל, משרד החקלאות  " אינוואליחברת " פיילוט לגידול סלמון בישראל בשיטה חדשנית, ביוזמת  

להוכיח היתכנות    מטרת הפיילוט.  החוסכות מים ומאפשרות תנאים מבוקרים (RAS), הגידול יתבצע במערכות מים סגורות נוספים.  

כלכלית לגידול מקומי של סלמון איכותי כתחליף ליבוא. לפרויקט יתרונות סביבתיים, תזונתיים וכלכליים, והוא חלק ממאמץ רחב  

  הסיור היה מעניין ובהחלט הראה שיש פוטנציאל עצום לענף המדגה בארץ ואין סוף לחדשנות.  .להגדיל את ייצור הדגים בישראל

 . בעוד כשנה וחצי לאכול את דגי הסלמון הישראלים הראשונים כבראנו כבר מחכים  

 

ועדת המשנה לשיקום כלכלי של חבל תקומה )ועדת משנה של ועדת    -   ישום החוק לשיקום חבל תקומה וקביעתו כאזור לאומיי •

היו"ר ביקש  .  ביישום החוק לשיקום חבל תקומה וקביעתו כאזור לאומיהכלכלה(, בראשות ח"כ מיכאל ביטון, קיימה ישיבה שעסקה  

. ח"כים דרשו פתרון  מיליון ש"ח לרשויות המקומיות  33דיווח על ההתקדמות והצביע על עיכוב במתן מענק תיקון עיוותים בסך  

ביולי    2מיידי, בטענה שהובטחו תקציבים כבר במהלך החקיקה. בדיון הוצגו גם בעיות ביישובי "העוטף של העוטף", ונאמר כי עד  

תוגש תוכנית יישום עם אפשרות להרחיב את ההחלטה ליישובים נוספים. תושבים וחברי כנסת ציינו את הקושי של משפחות לחזור  

ד במקומות שחוו פשעים קשים, והביעו דאגה מחוסר ליווי למי שבחרו לא לשוב או שזקוקים לזמן נוסף. נציג מנהלת  לבתים, במיוח

מהאוכלוסייה חזרה, אך יש יישובים עם מניעה ביטחונית או שיקומית, ובעד סוף החודש תתקבל חוות דעת   92%-תקומה דיווח ש

ן סוגיות של חטופים, טראומה, בירוקרטיה מכבידה, והצורך בהסדרת פתרון  ביטחונית שתקבע את המשך הדרך. בנוסף, עלו בדיו

 ח"כ ביטון הודיע כי ייערך דיון מעקב נוסף בעוד חודש לבחינת פתרונות לקשיים שעלו.  למסירת בתים ללא חיוב במס. 

 

 

 

משרד החקלאות וביטחון המזון פועל לפיתוח ושיקום התשתיות    -תנופה לצפון    -שאלון בחינת הפחתת הרגולציה בקו העימות    •

והחוסן הלאומי,   גליל  נגב  לצפון  ן בוח  המשרד החקלאיות בצפון. בשיתוף משרד  בקו העימות תנופה  רגולציה  כפיילוט  הפחתת   ,

יש לך רעיונות להפחתת רגולציה נדרשת בתחומי: הגנת הצומח, שירותים וטרינריים, דיג, תכנון, קרקע חקלאית    לצמיחה באזור.

כל הכללים שהממשלה קובעת ואוכפת,   ה? הי רגולצי מ  !לשמוע אותך  משרד החקלאות וביטחון המזון רוצה  ?והקצאת גורמי ייצור

דרישות מ רשיון, תנאים לקבלת היתרים לביצוע פעולות שונות,  ועודלמשל: תנאים לקבלת  את  לו   כאןניתן להיכנס    .חייבות  מלא 

 השאלון.

 

לא  האיום של היבוא  ( קיימנו ישיבה בגרנות בנושא יבוא פטם מברזיל.  8/6ביום ראשון שעבר )   – שיבה בנושא יבוא פטם מברזיל  י •

ואנחנו ממשיכים בפעילות פוליטית ומקצועית במטרה למנוע את היבוא שעלול גרום נזק כבר לענף שהיקפו הכספי הוא הגדול    הוסר

 ביותר בחקלאות הישראלית. 

https://moag.insights.us/tnufa
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תוספת של    –  6%-משרד החקלאות וביטחון המזון הודיע על הגדלת מכסת ייצור ביצי המאכל ב  -  6%  -גדלת מכסות ביצי מאכל בה •

מחצית מהמכסה תוקצה למגדלים פעילים והיתר למגדלים חדשים,  כדי לחזק את ביטחון המזון הלאומי.    –מיליון ביצים בשנה    150-כ

. ההחלטה, כחלק מהתוכנית הלאומית לביטחון מזון במטרה לעודד כניסת דור צעיר לחקלאות ולחזק את תשתיות הייצור בישראל

, נועדה להבטיח אספקה יציבה של חלבון בסיסי, לצמצם תלות ביבוא ולתמוך ביציבות הכלכלית של ענף הלול, במיוחד נוכח 2050

 .אתגרי התקופה והשלכות המלחמה

 

ביום שלישי התקיים דיון בוועדת המשנה לקידום  –  2025סיוע כלכלי לחקלאות הצומח בעקבות הבצורת והמחסור במים לשנת   •

בנושא הסיוע הכלכלי לחקלאות  מנופי צמיחה של ענף החקלאות )ועדת משנה של ועדת הכלכלה(, בראשות ח"כ אלון שוסטר,  

ראש מינהל ביטחון המזון במשרד    ,יובל ליפקיןהציג  ישיבה  מהלך הב  . 2025הצומח לנוכח הבצורת ומחסור המים החמור בשנת  

כמו כן הוא הצביע על עיכובים במתן   .בוצעה  , שבניגוד לחוק טרם  בצורת  מצב  הכרזתל  התייחס, ובה  מצגתהחקלאות וביטחון המזון  

ידי משרד האוצר,  -תמיכה שעדיין לא אושרה על  –שנאלצו לוותר על מים בשל המחסור במים שפירים    ,בגליל ובגולןתמיכה לחקלאים  

אף התייחס לבקשה שהוגשה לאישור ועדת    לפיקין  .אף שהוגשה בקשה מגובשת עם נתונים מסודרים מטעם משרד החקלאות

( נזקי טבע  ביטוח   לתקצוב  המים  בנוסף    .("טקנכספים  בהקצבות  החריגה  לתעריפי  החקלאות  משרד  התנגדות  את  יובל  הציג 

שהמשרד פועל יחד עם משרד ממשלה נוספים לקדם את  ציין יובל  .קלאיםח להשיט על ה מועצת רשות המים שמבקשת ,השפירים

למשך    ,מליארד ₪ 3.5וכן את יישום תכנית הפיתוח של מפעלי קולחין חדשים בהיקף של    ,העליון  בגליל  מים  מפעלי  פיתוח  תכנית

סמנכ"ל רגולציה  ,  גירנוולדלאחר מכן דני    .תכנית שטרם החלה בפועל עקב עיכוב בהעברת התקציב שאושר לרשות המים   ,שנים  10

כתוצאה ממיעוט הגשמים וכן ציין את החשש הגדול שהשנתיים הקרובות גם הן    ,משק המים  שלאת הבעיות    ברשות המים הציג

  וודאות  להם לתת  במטרה הצפון  בחקלאי מיכהת ל  תקציב  לאישור  בדחיפות  לפעול  לממשלה  קראתיי  יבדבר  יהיו מיעוטות גשמים.

החקלאים  כן קראתי לרשות המים לבטל את החלטת מועצת רשות המים לחייב את  . כמו  2025פעילותם הכלכלית בשנת    לגבי

שבתיקון    ביחוד  ,2025כל עוד החקלאות לא מנצלת את כל הקצבת המים השפירים לשנת    ,בלתי סבירים ולא כלכלייםבתעריפי חריגה  

 ₪ למ"ק.  2.93לחוק המים הוחלט שתעריף החריגה הוא    31

 

משרד מבקר המדינה פרסם    -    הסיוע ליישובי הצפון ולעסקים הקטנים במהלך המלחמה  מבקר המדינה מפרסם דו"ח בנושא:  •

דו"ח חושף כישלון  . הפההשבוע דו"ח בנושא הסיוע ליישובי הצפון ולעסקים הקטנים במהלך המלחמה. ניתן לראות את הדו"ח   

ממשלתי בטיפול האזרחי־כלכלי ביישובי הצפון מאז פרוץ מלחמת חרבות ברזל. למרות הפגיעה הקשה בתושבים, בעסקים, בחינוך 

שנתית. -הממשלה השתהתה בקבלת החלטות, לא מינתה גורם מתכלל קבוע לטיפול ולא גיבשה תוכנית שיקום רב  –ובתעסוקה  

ראש הממשלה, שלא עמד בהחלטות שהוטלו עליו, ולמשרד האוצר, שנכשל בהיערכות תקציבית.  עיקר הביקורת מופנה למשרד  

 .הדו"ח מדגיש כי תושבי הצפון ראויים למענה יעיל ומהיר הרבה יותר, וקורא לפעולה מיידית לשיקום ולחיזוק האזור

 

שירות ההדרכה והמקצוע   -  קורסים של שירות ההדרכה והמקצוע )שה"מ( של משרד החקלאות וביטחון המזון שיתקיימו השבוע  •

לא ניתן להגיע ללא   -שימו לב במשרד החקלאות וביטחון המזון, מזמין אתכם להשתתף בקורסים, ימי עיון וכנסים מעשיים לחקלאים. 

 ..שימו לב שלאור מבצע "עם כלביא" יתכנו שינויים במועדי הישיבות !הרשמה

o  התכנסות במשרדי גד"ש קיבוץ מזרע. . 00:31-30:8,   יום צוות ארצי כותנה –(  6.016) שני  יום 

https://fs.knesset.gov.il/25/Committees/25_cs_bg_7208828.pptx
https://library.mevaker.gov.il/sites/DigitalLibrary/Pages/Reports/8722-1.aspx
https://go.gov.il/cotton
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o   הקריה החקלאית בית דגן. מדובר בשלושה מפגשים בין השעות   –   סדנא בנושא כלכלה בחקלאות    – (  0671.)  שלישי יום

תמחור הגידול, השוואה בין חלופות, בדיקת כדאיות הגידול, תזרים מזומנים רב שנתי   כגון:בשאלות    שיעסקו.  9:00-14:00

 ועוד.

 

מי שרוצה מוזמן להשתתף בישיבות. מי שזקוק    .בשבוע הקרוב יתקיימו הישיבות המצויינות מטה–  ישיבות בכנסת בשבוע הקרוב •

. להלן  במיילאו    7719091-03מנהלת המשרד שלנו במספר    – לסיוע בהשגת אישור כניסה לכנסת מוזמן ליצור קשר עם יהודית אושרי  

 . שימו לב שלאור מבצע "עם כלביא" יתכנו שינויים במועדי הישיבות. פירוט  הישיבות שיתקיימו הם 

והוראת    18הצעת חוק המועצה לענף הלול )ייצור ושיווק( )תיקון מס'    –   9:00בשעה    16/6  שני  ביום      -הכלכלה  וועדת   ▪

מדובר בהכנה של החוק של ח"כ ששון גוואטה    –  2025–שעה( )תיקון( )דחיית ביטול התכנון בענף ההטלה(, התשפ"ה

 את הצעת החוק.   בקישור . ניתן לראות 2042להאריך את התכנון עד  

הצעת תקנות צער בעלי חיים )הגנה על בעלי חיים(    –  11:30בשעה    16/6  שניביום    – החינוך, התרבות והספורטוועדת  ▪

ניתן לראות את הצעת התקנות .   2025  – )גידול תרנגולות מטילות והחזקתן בלולים לצרכים חקלאיים( )תיקון(, התשפ"ה

 .  הבאבקישור 

 .  2025צרכי המים לשנת   -  12:00בשעה  17.6ביום שלישי   –ועדת המשנה לפיקוח על משק המים  ▪

 

ישראל.    לקבר, ומי  לחיים ולשיקוםהחטופים חזרה בארץ, מי    53לימים שקטים ושנראה את  תקווה וציפייה  כולנו    בתם המבצע הזה

שנזכה לחזרתם הביתה בשלום של כלל החיילים, של המפונים מהדרום  מהצפון, ושמדינתנו האהובה תדע בשורות טובות וימים  

 שקטים.  

         ,  

 אורי    דורמן        

 מזכ"ל התאחדות חקלאי ישראל                                                                                                                   

           

 יו"ר התאחדות חקלאי ישראל  -עמית יפרח  : העתק

https://go.gov.il/calcala
mailto:yehudit@iff.co.il
https://fs.knesset.gov.il/25/law/25_ls1_6674701.pdf
https://fs.knesset.gov.il/25/SecondaryLaw/25_scl_r_6968594.pdf

